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PROTOKOLL 

 
Styret i Reisa Elvelag avholdt styremøte 03.11.2021 fra kl. 10.00-16.00 på Halti 

 

Til stede: 
 

• Odd K. Kristiansen (stemmeandel 1 1/3)  

• Harry Fyhn (stemmeandel 1 1/3) 

• Dag Åge Båtnes (stemmeandel 1 1/3) 

• Terje Nordberg (stemmeandel 1 1/2) 

• Svein Erik Andersen (stemmeandel 1 1/2) 

• Magnus F. Berg (stemmeandel 1 1/2)  

• Knut Fredheim (stemmeandel 1 1/2) 

 

Fra administrasjonen møtte Hermann O. Hermansen.  

 
SAKSLISTE 
 

Sak 29/21 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Vedtak: 

Innkalling og saksliste godkjent uten innvendinger. 

 

 

Sak 30/21 Godkjenning av møteprotokoller 

 

 Saksopplysning: 

- Protokoll styremøte 25.05.21 

- Protokoll behandling av sak 27/21, 02.06.2021 

- Protokoll styremøte ifb. midtsesongevaluering 26.07.2021 

 

 Vedtak: 

  Møteprotokoller godkjent uten innvendinger.  

 

 

Sak 31/21 Daglig leder orienterer  

   

Saksopplysning: 

1. Fagsamling havbruks- og villaksnæringen 12-14 november, Salangen 

• Årlig fagsamling mellom elveeierlag og representanter fra havbruksnæringen. 

Temaer som vil diskuteres og holdes foredrag om på møte er; spørsmål om 

gytebestandsmål i elvene, kameraovervåkning, fremtidens fjordbaserte 

oppdrettsanlegg og skjellprøver som nyttig kunnskap i lokal forvaltning.  

 

2. Forskningsprosjektet «Allemannsrettens omstridte natur» 

• Daglig leder ble forespurt om å delta i prosjektet som blant annet har som 

formål å undersøke hvordan plikter knyttet til allemannsretten tar hensyn til 

andre naturbrukere og til å ivareta naturen. Prosjektet skal gjennomføres i 

Nordreisa og har en varighet på 4 år. Daglig leder ble intervjuet om 

forvaltning og bruk av Reisaelva.    

 

3. Veterinærinstituttet -prøvesvar fra innsendt laks 

• Laks funnet død i elven uten synlige tegn til skade. Laksen var tynn og lignet 

støing, men hadde lus og var rimelig nygått. Prøvesvar utelukket alvorlige 

sykdommer.  
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4. Status prosjekt kameraovervåkning 

• Prosjektet er ikke kommet så langt som ønsket. Fortsetter arbeidet gjennom 

vinteren. Innhente erfaring fra andre elver på ulike overvåkningsmetoder.  

 

5. Status tiltak mot mink 

• Kjøpt inn minkfeller til utlån for de som ønsker å røkte disse. Til nå fanget 8 

mink på utlånte feller. Tilskudd fra Statsforvalteren i Troms og Finnmark.  

 

6. Tiltak i Moskoelva  

• Selskapet Naturrestaurering AS har gjennomført en kartlegging av nedre del 

av Moskoelva etter bestilling fra NVE. Basert på deres konklusjon ønsker 

NVE å utbedre terskelen i utløpet av Moskoelva, samt se på muligheten for å 

åpne opp et tidligere elveløp. Ingen avgjørelse er tatt per dags dato. 

  

7. Annet 

• Reisa Elvelag samarbeider på prosjektet «Reisaelva og de unges interesse for 

villaksen» ledet av Nordreisa jeger og fisk. Representant for elvelaget har på 

dugnad stilt opp på 4 prøvefiskedager og en drivtelling for ungdom, samt 

gjennomføring av villaksdagen på Halti 2. november. På villaksdagen holdt 

elvelaget også foredrag om pukkellaks.  

 

 

Vedtak: 

Daglig leders orienteringer tatt til etterretning. 

 

 

 

 

Sak 32/21 Fiskesesongen 2021 

 

Saksopplysning: 

Fiskesesongen 2021 startet 1. juli kl. 10.00. Sesongen for laksefiske skulle opprinnelig 

vare til 15. august, men ble avsluttet ved midnatt 1. august. Beslutningen om å stenge 

elva kom i samråd med Miljødirektoratet på bakgrunn av en skuffende 

midtsesongevaluering og den negative utviklingen av laksebestanden i Reisaelva de 

siste årene. Det ble åpnet opp for sjøørretfiske fra 18. august -14. september. Under 

årets sesong var sone 19 stengt og det ble forsøkt med fredningsdøgn i laksesesongen 

mandager og tirsdager.  

 

Det er blitt gjennomført prøvefiske etter oppdrettslaks og drivtelling etter gjenstående 

gytelaks som en del av overvåkningsprosjektet. Daglig leder presenterer statistikk fra 

årets sesong.   

 

Se vedlegg 32/21 for rapport «Overvåkningsprosjektet i Reisaelva sesongen 2021».

  

 

Vedtak: 

Daglig leders orientering tatt til etterretning. Rapport publisert på elvelagets 

hjemmeside.  
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Sak 33/21 Pukkellaks 2021 

 

Saksopplysning: 

Reisaelva opplevde større innsig av pukkellaks i år sammenlignet med 2017 og 2019. 

Det ble iverksatt tiltak som utfisking med garn og bygging av fiskefelle. Totalt ca. 

1 000 pukkellaks ble fisket ut av elva takket være enorm dugnadsinnsats. Ifb. tiltakene 

er det gjennomført drivtelling med observasjoner av ca. 1 400 pukkellaks på 

strekningen Haugset-Styggøya.   

 

Se vedlegg 33/21 for rapport «Tiltak for bekjempelse av pukkellaks i Reisaelva 

sesongen 2021». 

 

  Vedtak: 

Daglig leders orientering tatt til etterretning. Rapport publisert på elvelagets 

hjemmeside.  

 

 

 

Sak 34/21 Oppsynsaktivitet 2021  

   

Saksopplysning: 

Presentasjon av oppsynsrapport og generelt om oppsynssesongen 2021.  

Oppsynsrapport i vedlegg 34/21 

 

Utdrag fra oppsynsrapporten: 

  - Ingen beslaglagte garn 

  - Tips om tyvfiske før sesong, flere «utrykninger» 

  - Dårlig merking av eiendommer 

 

Vedtak: 

Daglig leders orientering om oppsynssesongen tatt til etterretning. Styret ber 

administrasjonen følge opp merking av eiendommer frem mot neste sesong. 

Grunneiere som tar ut næringskort har merkeplikt.  

 

 

 

Sak 35/21 Brudd på retningslinjer for fiske  

 

Saksopplysning: 

Oppsynet har sesongen 2021 rapportert inn potensielle brudd på fiskereglene. Grunnet 

personsensitive opplysninger vil sakene gjennomgås på styremøte.  

 

Sak 1: Avlivning av laks over 5 kg, potensielt i strid med fiskereglene. 

Sak 2: Løfting av laks for trofebilde, i strid med retningslinjer for utsetting av laks 

Sak 3: Fiske utenfor sesong, i strid med fiskereglene 

 

Vedtak: 

Sak 1: På bakgrunn av manglende bevis, foretar styret ingen reaksjon i saken. Styret 

henstiller likevel til viktigheten med å etterstrebe påbudet om at all laks over 5 kg skal 

settes ut igjen, så lenge laksen ikke er så skadet at den ikke har mulighet for å 

overleve.  

 

Sak 2: Styret gir skriftlig advarsel for løfting av laks for trofebilde, da det er i strid 

med retningslinjer for utsetting av laks over 5 kg. Fra neste sesong vil styret håndheve 

dette strengere og vil lage klare retningslinjer med tilhørende sanksjoner ved brudd på 

disse.  

 

Sak 3: På bakgrunn av manglende bevis i saken, foretar styret ingen reaksjon.   
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Sak 36/21 Refusjon av fiskekort vedrørende tidlig stengning av Reisaelva?  

 

Saksopplysning: 

Som følge av avgjørelsen om å stenge Reisaelva i perioden 02-17. august var det flere 

fiskere med fiskekort som ikke fikk benyttet disse. I etterkant har det kommet inn en 

rekke henvendelser vedrørende refundering av disse.  

 

I henhold til fiskereglene §4 står det følgende om refundering: 

 
 

Spørsmålet omkring refundering ble også løftet opp til styret i e-post datert 

30.07.2021. Det ble ikke gjort noe vedtak i saken den gang, men tilbakemeldingene 

var at elvelaget forholdt seg til fiskereglene §4.  

 

Daglig leder vil orientere om saken og presentere kostnadsoverslag ved eventuell 

refundering av fiskekort.  

 

Informasjon: 

 Da fiskereglene ble vedtatt på styremøte i januar, ble det besluttet å innføre 

forskuddsbetaling på 1/3 av forvaltningsavgiften på uttatte kort, med frist for uttak 

innen 1. april 2021. Dette ble senere endret til at forvaltningsavgiften ble innkrevd 

etter sesong for solgte kort. Endringen ble stemt gjennom på årsmøte 25. mai og skulle 

gjeldene for 2021 sesongen.  

 

Ved fakturering etter endt sesong har administrasjonen fakturert grunneiere kun for 

forvaltningsavgift for fiskekort i perioden elven var åpen. I perioden 2-17. august er 

det ikke blitt fakturert forvaltningsavgift for kort som er blitt tatt ut på Scanatura, men 

som ikke kunne benyttes som følge av stengt elv.  

 

For de som har kjøpt kort via Reisa Elvelag (solgt på vegne av grunneiere) har det blitt 

henvist til fiskereglene §4 vedrørende refusjon. Dersom elvelaget hadde refundert 

kortene ville dette gitt tapte inntekter i forvaltningsavgift på ca. kr 13 000,-.   

 

De fiskeberettigede kjøper sesongkort og vil ikke refunderes for tapte fiskedøgn som 

følge av stengning.  

 

For fiskekort kjøpt direkte fra grunneier, vil dette ikke være noe RE tar stilling til da 

det er en avtale mellom kortkjøper og grunneier.  

 

Før debatten startet redegjorde styreleder for sitt syn om hvorfor RE i utgangspunktet 

burde refundere fiskekortene og ikke ta betalt for forvaltningsavgiften i perioden elven 

var stengt. Dette ble blant annet begrunnet med årsmøtevedtaket om betaling etter 

sesong.  

 

Vedtak:  

Styret ber administrasjonen etterfakturere grunneiere for solgte kort i perioden 2-17. 

august. For de grunneiere som har tatt ut fiskekort i Scanatura-systemet før årsmøte 

25. mai (etter daværende regler), vil slippe forvaltningsavgift på alle de kortene som 

på dette tidspunktet ikke var solgt. Dette må dokumenteres. 

 

Styret refunderer ikke fiskekort solgt fra Reisa Elvelag på vegne av grunneier. Styret 

forholder seg til §4 i fiskereglene, som ikke gir refusjon av fiskekort ved stengning 

som følge av dårlig oppgang eller for høye vanntemperaturer.  

 

Enstemmig vedtatt.  
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Sak 37/21 Foreløpig regnskapsrapport 2021 

   

Saksopplysning: 

Atria Regnskap AS har utarbeidet et foreløpig resultatregnskap for 2021. Daglig leder 

vil orientere om foreløpig regnskap, samt fremskrive inntekter og utgifter som 

forventes i november og desember.  

 

Inntektene for 2021 er kraftig redusert som følge av kortere fiskesesong. Utgiftene 

endres ikke dramatisk og ligger på ca. samme nivå som tidligere år. Elvelaget har 

fortsatt en del penger på bok, men det vil på sikt bli utfordrende økonomisk dersom 

fiskesesongen stadig blir innkortet. Elvelagets inntekter kommer i all hovedsak 

gjennom forvaltningsavgift på fiskekort.    

 

 

Vedtak:  

Foreløpig regnskapsrapport tatt til etterretning.  

 

 

Sak 38/21 Forslag til møteplan 2022  

 

Saksopplysning: 

Daglig leder presenterer utkast til møteplan for styremøte, årsmøte, valgmøter og 

medlemsmøter i 2022.  

 

Fiskereglene for sesongen 2022 skal vedtas innen 1. februar 2022. Det vil dermed bli 

avholdt et styremøte i januar. Årsmøte skal avholdes før 1. april og vil normalt bli satt 

til slutten av mars. Frist for å levere saker til årsmøte er 1. februar.  

 

 

Vedtak:  

Møteplan 2022 enstemmig vedtatt.  

 

 
 

Sak 39/21 Planlegging av sesongen 2022  

 

Saksopplysning: 

Resultater og erfaringer fra sesongen 2021, samt tidligere sesonger danner grunnlaget 

for planlegging av kommende sesong. Basert på Reisaelvas status, der 

gytebestandsmålet ikke er oppnådd flere år på rad vil det være nødvendig å begrense 

beskatningen av laks. Elvelaget vil i dialog med forvaltningsmyndigheten drøfte 

hvilke alternativer som er aktuelt.  

 

Dersom det er aktuelt å ha fiske også i 2022, vil forslag til fiskeregler presenteres 

tidlig i januar. Fiskereglene skal vedtas innen 1. februar. 

 

Informasjon: 

Daglig leder har vært i møte med Statsforvalteren i Troms og Finnmark og diskutert 

neste sesong muligheter. Elvelaget fikk skryt for å drive aktiv forvaltning med 

iverksettelse av nødvendige tiltak når bestandsutviklingen er negativ. 

Tilbakemeldingen er at Reisa Elvelag har handlingsrom til å regulere fisket innenfor 

de fastsatte retningslinjene som ble oppdatert i forkant av 2021 sesongen.   

 

Det er et ønske fra styret å utarbeide fiskeregler som i grove trekk kan videreføres fra 

år til år og i første omgang gjelde frem til ny revisjon av retningslinjer for fiske etter 

anadrome laksefisk. Dette for å gjøre fiskereglene mer forutsigbar og enklere å 

forholde seg til.  
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På møte ble det drøftet videreføring av stengt sone 19, samt muligheter for ytterligere 

fredning i «Øverelva». Fiskeperiode, fredningsdøgn og utstyrsbegrensninger ble også 

tatt opp og drøftet.  

 

 

Vedtak:  

Foreløpig innspill tatt til etterretning. Styret ønsker tett dialog opp mot 

forvaltningsmyndigheten og fagmiljøer ifb. utarbeidelse av fiskeregler for 2022.  

 
 

Sak 40/21 Ny hjemmeside og kortløsning for 2022?  

 

Saksopplysning: 

Daglig leder ble i sommer kontaktet av selskapet Frifugl AS. De utvikler hjemmesider 

integrert med e-handel og håndtering av fiskekort/fangstrapporter, og ønsket å tilby 

dette til Reisa Elvelag.  

 

Det har tidligere blitt diskutert å fornye elvelagets hjemmeside. I tillegg har 

Inatur/Scanatura gitt beskjed om at Scanatura-systemet vil fases ut innen få år. Daglig 

leder har hatt et møte med representant for selskapet Frifugl for å diskutere hvilke 

muligheter som finnes.  

 

Se vedlegg 40/21 for estimert kostnad for ny hjemmeside med integrert 

fiskekortløsning.  

 

 

Vedtak:  

Styret ønsker ikke å endre leverandør for fiskekortløsning sesongen 2022, med 

begrunnelse at det per dags dato er for lite informasjon om ny kortløsning. Styret vil 

invitere Frifugl AS til et styremøte over nyttår og utfordrer leverandøren på å lage en 

demo-versjon for presentasjon.  

 

Enstemmig vedtatt.  

 
 

Sak 41/21 Innkommet sak -Statskogs andel av fisket i Øverelva (sone 11-19)  

 

Saksopplysning: 

Terje Nordberg har fremmet sak til styret der han stiller spørsmålet om Statskogs 

fiskerett i øvre del av elva (sone 11-19).  

 

Viser til utklipp fra innsendt sak: 

«Etter det jeg kan lese er fisket fordelt slik. 30% på private grunneiere, 30% på 

Statskog, og 40% på de fiskeberettigede. 

 

På elvestrekningen hvor både private grunneiere og Statskog har strandlinje skal de 

ha 60% av fisket. Når det gjelder fra 11 og oppover elven hvor Statskog er eneeier blir 

60% av fisket feil. Her skal Statskog bare ha 30% av fisket. 

Det er bare å se på sammensetningen av styret i laget.  

Her er det 30-30-40. 

 

Når det gjelder jakt på statsgrunn fordeles elgjakten slik 60% til innenbygds boende 

og 40% til utenbygdsboende. Dette på tross av at de mener vi ikke har noe jaktrett. 

Dette gjør de i alle kommuner hvor staten har grunn. 

I Reisaelva hvor vi uten tvil har fiskerett blir bygdefolket med fiskerett avspist med 

40% av fisket, mens utenbygdsboende har 60% av fisket. Tror alle skjønner at dette 

ikke stemmer». 
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Informasjon vedrørende dagens bruksordning: 

Den nye bruksordningen for Reisaelva ble vedtatt i jordskiftedom i 2013 og trådte i 

kraft sesongen 2015. Bruksordningen gjelder på gårds- og bruksnummer. Der har 

Statskog fått 60% andel av fisket på sin eiendom på samme måte som de private 

grunneierne. De fiskeberettigede har 40% andel av fisket. Den såkalte 60/40 

fordelingen. Den rettskraftige fordelingen av fisket ble avgjort i 1988-saken.  

 

Den nye bruksordningen ble ikke anket og gjelder dermed frem til ny jordskifterett 

eller ny tingrettsdom.  

 

 

Vedtak:  

Innkommet spørsmål tatt opp og diskutert. Ingen vedtak i saken.  

 

 

 

Sak 42/21 Innkommet sak -Spørsmål ifb. midtsesongevaluering 2021 

 

Saksopplysning: 

Terje Nordberg har fremmet sak til styret der han stiller spørsmål omkring 

midtsesongevalueringen 2021.  

 

Viser til utklipp fra innsendt sak: 

«Hvilket tallgrunnlag ble brukt når oppfisket kvantum fisk blei oppgitt. Har man 

regnet ut innsatsen i fisketimer i inneværende år opp mot fjorårets midtsesongs 

evaluering? Har man lagt til grunne malen for midtsesongs rapportering, eventuelt 

om man har tatt med flere momenter her? Er den foretatte dykkertellingen i år tatt 

med i midtsesongs evaluering i år?» 

 

  Informasjon vedrørende årets midtsesongevaluering: 

Reisaelva ble som et resultat av sesongene 2016-2019 klassifisert med beskatningsråd 

3 i rapport fra vitenskapelig råd for laksefiske i juni 2020. En endring fra tidligere år, 

da elva ble gitt beskatningsråd 2.  

 

Som følge av dette ble det gjort ytterligere innskrenkninger i fiskereglene, med mål 

om å redusere beskatningen. Årlig gjennomfører Reisa Elvelag midtsesongevaluering 

for å vurdere hvor sannsynlig det er at elva når gytebestandsmålet inneværende 

sesong. Evalueringen skjer basert på foreløpige fangsttall, i et individuelt utarbeidet 

regneark for Reisaelva. Midtsesongevalueringen er utarbeidet av Norsk Institutt for 

Naturforskning (NINA).  

 

Årets evaluering ble gjort etter 17 fiskedøgn av sesongen, mot fjorårets 22 fiskedøgn. 

Per 24. juli var det innrapportert ca. 1 800kg laks. Basert på disse tallene forventes det 

at man ikke oppnår gytebestandsmålet og dermed må iverksette tiltak. I tillegg ble det 

gjennomført drivtelling som et supplement i vurderingen. Rapport fra 

midtsesongevalueringen med mer informasjon ligger på elvelagets hjemmeside og 

legges ved denne saken (vedlegg 42/21).  

 

I forkant av midtsesongevalueringen ble elvelaget kontaktet av Miljødirektoratet som 

uttrykte sin bekymring for utviklingen til laksebestanden i Reisaelva og var 

nysgjerrige på resultatet fra årets midtsesongevaluering. I etterkant av styremøte 26. 

juli, der styret foreslo ytterligere restriksjoner, ble resultatet og forslaget sendt over til 

Miljødirektoratet. De anbefalte å avslutte beskatningen av laks 1. august, med 

bakgrunn i foreløpige tall fra 2021 og mangel på gytebestandsoppnåelse de siste årene.  

 

Vedtak:  

Innkommet spørsmål tatt opp og diskutert. Orienteringen om midtsesongevalueringen 

2021 tatt til etterretning.  
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Sak 43/21 Innkommet sak -Hva skjer med Statskog som forvalter av Reisaelva dersom 

regjeringa avvikler de som grunneier? 

 

Saksopplysning: 

Terje Nordberg har fremmet sak til styret der han stiller følgende spørsmål: 

 

Viser til utklipp fra innsendt sak: 

«Det er besluttet fra regjeringshold å avvikle Statskog som grunneier i vårt område, 

kan de da være med på å forvalte elven videre? Det er vel ett spørsmål vi bør stille 

nå?».  
 

Informasjon: 

Regjeringen (den tidligere Solberg-regjeringen) uttalte i juni at de har besluttet at det 

skal komme på plass en ny forvaltning av statens grunn i Nordland og Troms. Det er 

likevel ikke gjort noe formelt vedtak i Stortinget om at Statskog skal avvikles som 

grunneier i Nordland og Troms. Frem til et eventuelt vedtak om avvikling foreligger er 

Statskog grunneier med fiskerett i Reisaelva og dermed, i likhet med private 

grunneiere og fiskeberettigede, en sentral part av den lokale forvaltningen i regi av 

Reisa Elvelag.  

 

 

Vedtak:  

  Innkommet spørsmål tatt opp og diskutert. Ingen vedtak i saken.  

 

 

 

Storslett 3. november 2021      

 

Hermann O. Hermansen 

Referent         


